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ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

27 Νοεμβρίου 1999 
Νομός Λσσιβίου Κρήτης

Περιοδεία στο Νομό Ασσιθίου πραγματοποιεί από σήμερα το 
πρωί (δεύτερη μέρα της παραμονής του στην Κρήτη) ο 
Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης,
Καθ5 οδόν από Ηράκλειο προς Αγιο Νικόλαο, ο 
Πρωθυπουργός σταμάτησε στα Μάλλ)α, όπου, μεταξύ άλλων, 
σε σύντομο χαιρετισμό του προς {τους κατοίκους έδωσε 
ιδιαίτερη έμφαση στο περιβάλλον^, στον τουρισμό, στην 
ισόρροπη ανάπτυξη και τη δημιόυργία υποδομών και 
πρόσθεσε:

«Εκείνο ποϋ προσπαθούμε είναι να στηρίξουμε την Αυτοδιοίκηση 
(τη Νομαρχιακή, την Τοπική) προς την:κατεύθυνση που ανέφερα 
προηγουμένως, δηλαδή της αναβάθμισής του περιβάλλοντος, των 
παρεχομένων από τον τουρισμό υπηρεσιών, με γνώμονα την 
ισόρροπη ανάπτυξη. Απαραίτητη φυσικά για όλα αυτά είναι η 
δημιουργία υποδομών. (

Εμείς έχουμε πολλαπλασιάσει τους πόρους μέσα στο πλαίσιο του 
προγράμματος «I. Καποδίστριας». Οι πόροι που διατέθηκαν τον 
πρώτο χρόνο ή αφιερώθηκαν για έργα {είναι πολλαπλάσιοι εκείνων 
που είχαν δοθεί τα προηγούμενα τέσσερα χρόνια. Με τους πόρους 
αυτούς θέλουμε να δημιουργηθούν όλ{ες εκείνες οι υποδομές για 
να αναπτυχθεί και η οικονομία, αλλρ και για να υπάρξει ένα 
καλύτερο περιβάλλον. Ταυτόχρονα, μέσα από το Περιφερειακό 
Πρόγραμμα, μέσα από το Εθνικό Πρόγραμμα, προσπαθούμε να 
αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα της ανάπτυξης.

Ο καθένας μπορεί να δει εδώ στη Χερσόνησο ότι τελειώσαμε τον 
παρακαμπτήριο δρόμο και ότι σύντομα θα υπάρχει και ένας 
παρακαμπτήριος εδώ στα Μάλλια., { ;
Ακόμη θέλουμε να εξισορροπήσουμε; την ανάπτυξη που υπάρχει 
εδώ κοντά στις παραλίες με όσα γίνονται στην ενδοχώρα, γιατί και 
στην ενδοχώρα πρέπει να υπάρχει ζωή και να μη φεύγει ο κόσμος 
από κει. I ■
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Όπως αναφέρθηκε προηγουμένως, είναι πολύ σημαντικό να 
έχουμε ένα πολύ καθαρό περιβάλλον, ¡να υπάρχουν βιολογικοί 
καθαρισμοί για να έρχεται ο κόσμος εδώ στη θάλασσα. Να 
υπάρχει ένα περιβάλλον οικιστικό τέτοιο,, ώστε να είναι ελκυστικό, 
γιατί το μέλλον αυτής της περιοχής, αλ|ά:και όλης της Ελλάδας 
εξαρτάται από την ποιότητα. Και αυτή |την ποιότητα πρέπει να 
φροντίσουμε και αυτό δεγ είναι μόνο θέμα της Κυβέρνησης. Είναι 
θέμα όλων μας να εξασφαλίσουμε μια ποιότητα τέτοια, ώστε να 
είμαστε πάντα ελκυστικοί γιο τους ξένους, αλλά και για να έχουμε 
εμείς μια ευχαρίστηση για τη ζωή μας εδώ ..

Σ’ αυτό το δρόμο που θα μας επιτρέψει :να κάνουμε την Κρήτη 
ακόμη πιο δυναμική, θα πορευθούμε, Η Κρήτη έχει υψηλούς 
ρυθμούς ανάπτυξης. Έχει ρυθμούς ανάγτυξης πάνω από το μέσο 
όρο της Ελλάδας. Για να προσδώσουμε, λοιπόν, στην Κρήτη τη 
δυναμική που της αρμόζει, θα πρέπει να συνεχίσουμε με ακόμη 
μεγαλύτερη ένταση, συνέπεια και μεθοδικότητα.
Σας ευχαριστώ».

Πρώτος σταθμός της περιοδείας ταυ Πρωθυπουργού στο 
Νομό Λασιθίου, ο Άγιος Νικόλαός.
Ο Πρωθυπουργός μιλώντας σε ανοικτή συνεδρίαση τοϋ 
Νομαρχιακού Συμβουλίου Λασιθίου είπε τα εξής:

«Κύριε Νομάρχα, κυρίες και κύριοι, ως γνωστόν ο Νομός σας 
παρουσιάζει μια ιδιομορφία, θα έλεγα μια θετική ιδιομορφία με το 
να έχει περισσότερα κέντρα. Επειδή βρίσκομαι εδώ να συζητήσω 
με όλους, να ακούσω όλους και στη συνέχεια να παρουσιάσω το 
αποτέλεσμα αυτών των συζητήσεω|/, θα μου επιτρέψετε να 
απαντήσω λεπτομερειακά σήμερα το απόγευμα στη Σητεία, αφού 
δω και την Ιεράπετρα και τη Σητεία καί; συνομιλήσω και με τους 
εκεί φορείς.

Γι αυτό θα αναφερθώ περιληπτικά σταί όσα είπατε, κύριε Νομάρχα. 
Μπορώ, βέβαια, να διαπιστώσω ότι κάνατε, με την προετοιμασία 
που έχω, μια πολύ λεπτομερή και, πλήρη αποτύπωση των έργων 
παυ πρέπει να γίνουν εδώ στην περιοχή, καθώς και των στόχων 
που έχετε θέσει.

Συμφωνώ απόλυτα με τους στόχους τους οποίους έχετε θέσει. 
Δηλαδή ότι θα πρέπει να αναπτύξουμε τη γεωργία σε μια



κατεύθυνση ποιότητας, προπαντός. Εδώ στο Νομό υπάρχουν δυο 
πολύ καλά παραδείγματα;. ·: ]
- Υπάρχει το παράδειγμα το λαδιού, οπού οι Συνεταιρισμοί της

Σητείας έχουν πάρει βραβείο. ]
- Υπάρχει και το παράδειγμα του κρασιού,' όπου και εκεί επίσης 

έχει διακριθεί η παραγωγή.

Στη νέα ανταγωνιστική οδονομία της Ευρωπαϊκής Ένωσης πρέπει 
εμείς να αξιοποιήσουμε το συγκριτικό πλεονέκτημα το οποίο, 
πράγματι, έχουμε. Έχουμε την καλύτερη ποιότητα και αυτή πρέπει 
να την αναδείξουμε. Πολλές φορές το ξεχνάμε αυτό, βιαζόμαστε με 
τις εξαγωγές, δεν προσέχουμε την τυποποίηση, την αφήνουμε σε 
άλλους. Όμως, αστό πρέπει να τα ξεπεράσουμε και πολύ ορθώς 
το εττισημάνατε, κύριε Νομάρχα.

Το δεύτερο με το οποίο συμφωνώ απόλυτα είναι το θέμα του 
περιβάλλοντος. Εδώ ο Νομός διαθέτει ένα φυσικό περιβάλλον, θα 
έλεγα, σχεδόν μοναδικό. Δεν έχει κανείς παρά να κάνει τη 
διαδρομή από δω μέχρι την Ελούντα καί τή Σπιναλόγκα για να δει 
ποιες ομορφιές υπάρχουν. Αλλά ταυτόχρονα στη διαδρομή 
μπορούμε να διαπιστώσουμε ότι το περιβάλλον υποβαθμίζεται, με 
το να μην προσέχουμε πολλές φορές τον τρόπο με τον "οποίο 
κατασκευάζονται τα κτίρια, το πώς γίνεται;αυτή η οικιστική εξέλιξη 
και γενικά να μην δίνουμε προσοχή στην ανάδειξη ομορφιάς, αλλά 
κυρίως στο άμεσο όφελος. Το άμεσο όφελος καταστρέφει πολλές 
φορές το μακροπρόθεσμο όφελος.

Έρχομαι στο τρίτο σημείο που αναφερθήκατε, κύριε Νομάρχα, 
στην τουριστική ανάπτυξη: Η τουριστική ανάπτυξη είναι ιδιαίτερα 
σημαντική, γιατί πάνω σ'αυτή στηρίχθηκε μέχρι τώρα η ανάπτυξη 
του Νομού σε μεγάλο βαθμό, Αλλά ο ξένός θα έλθει όταν ο τόπος 

-είναι ελκυστικός. Ο ξένος θα έλθει όταν; ο τόπος του προσφέρει 
κάτι διαφορετικά από άλλους τόπους. Ο ξένος θα έλθει όταν ο 
τόπος προσφέρει ξεκούραση. Όλα αυτά! είναι σημεία που πρέπει 
να προσέξουμε. Μπορεί, ίσως, γρήγορα να βγάλουμε κάποια 
χρήματα υπό άλλες προϋποθέσεις, αλλά αυτό να είναι αρνητικό 
για το μέλλον. ; ·

Νομίζω ότι περιγράψατε ορθώς την κατεύθυνση που πρέπει να 
ακολουθήσουμε στην αγροτική: παραγωγή. Η κατεύθυνση είναι 
ακόμη η ανάπτυξη των υπηρεσιών, η κατεύθυνση είναι επίσης η 
προστασία του περιβάλλοντας. Και αυτά για να πρασδώσαυμε
στην Κρήτη τη δυναμική που της αξίζει, να εξασφαλίσουμε



αναπτυξιακούς ρυθμούς ακόμη πιο ταχείς. Θέλω να θυμίσω ότι η 
Κρήτη, αυτή τη στιγμή, έχει υψηλούς.·αναπτυξιακούς ρυθμούς.

Πολύ σωστά, κύριε Νομάρχα, επισημάνατε μία σειρά από θέματα. 
Θέματα υποδομών. Εγώ σ^αυτά τα; θέματα: συμφωνώ και μπορώ 
να σας πω ότι τα περισσότερα από αυτά τα’προβλήματα βρίσκουν 
λύση στο Γ  Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης (Γ Κ.Π.Σ.). Και δεν λέω 
όλα, διότι, αυτή τη στιγμή; που σας ομιλώ, δεν έχω τον ακριβή 
κατάλογο μπροστά μου. Όμως, αυτά που είπατε για το Βόρειο 
Οδικό Αξονα, τη δυτική και ανατολική παράκαμψη της Σητείας, 
αυτά που είπατε για το Νοσοκομείο ταυ| Αγίου Νικολάου, αυτά τα 
οποία είπατε για τα φράγματα που πρέπει; να γίνουν σε σχέση με 
την άρδευση στην ; Ιεράπετρα, είναι όλες δράσεις που 
προβλέπονται στα Γ  Κ.Π.Σ. Και θα ήθελα να προσθέσω ότι και 
κάποια που αν δεν προβλέπονται ¡ή και κάποια που θα 
προκύψαυν, μπορεί στο μέλλον κι αυτά να ενταχθούν. Διότι, όπως 
γνωρίζετε, έχουμε αφήσει ένα απόθεμα για να χρησιμοποιηθεί για 
μελλοντικές δράσεις και ελπίζουμε ότι θα μπορέσουμε και να 
εξοικονομήσουμε χρήματα από τις υπάρχουσες δράσεις. Ο δε 
τρόπος εφαρμογής του Γ; Κ.Π.Σ., του Σχεδίου Ανάπτυξης, θα είναι 
τέτοιος, ώστε να μας δώσει κι άλλες δυνατότητες. Κατά συνέπεια, 
και τα περισσότερα ;έργα προβλέπονται (θα δωσώ το 
λεπτομερειακό απολογισμό σήμερα το: βράδυ στη Σητεία) και τα 
έργα που δεν προβλέπονται από το Γ  Κ.Π.Σ. έχουν δυνατότητες 
μελλοντικά να ενταχθούν σ' αυτό.;

Ένα θέμα που δεν αφορά τα έργα, αλλά είναι άκρως σημαντικό, 
είναι τα θέμα της ασφαλείας, το οποίο θίξατε στην ομιλία σας, κύριε 
Νομάρχα. Επ’ αυτού συμφωνώ απόλυτα μαζί σας. Υπάρχει σε 
ορισμένες περιοχές της Κρήτης ανασφάλεια. Υπάρχει η αίσθηση 
ότι ο νόμος δεν εφαρμόζεται, ότι [η; πολιτεία δεν δίδει την 
προσήκουσα προσοχή στο να εφαρμόζεται ο νόμος, ότι η πολιτεία 
δεν δίδει την προσοχή που πρέπει, ώστε να περιοριστούν οι 
έκνομες δραστηριότητες.
Γι αυτό αποφασίσαμε ότι θα υπάρχει στην Κρήτη μια Γενική 
Διεύθυνση Αστυνομίας, όπως θα υπάρξει και στις άλλες περιοχές 
της χώρας. Αυτή η Γενική Διεύθυνση; Αστυνομίας θα διαθέτει ένα 
Ειδικό Σώμα, μια Ειδική; Ομάδα,; η οποία θα ασχοληθεί με αυτά και 
μόνο το θέμα.
Ο νόμος θα εφαρμοσθεί. : Θα υπάρχει τάξη. Έκνομες 
συμπεριφορές δεν πρόκειται να γίνουν ανεκτές. Η όποια μορφή 
παράνομης δραστηριότητας, σε όποιους τομείς, θα παταχθεί, θα



περιοριστεί. Η Κρήτη θα έχει το ίδιο Καθεστώς ασφάλειας που έχει 
και η υπόλοιπη χώρα. Δεν πρόκειται να υπάρχει ανοχή.
Έχουμε δρομολογήσει αυτές τις διαδικασίες για να είναι και εδώ η 
αίσθηση του πληθυσμού; αυτή που πρέπει; να υπάρχει παντού. Ο 
πολίτης θέλει ασφάλεια και ασφάλεια θα υπάρξει.

Κλείνοντας, θέλω & αυτή τη σύντομη· επισκόπηση να σας 
συγχαρώ, κύριε Νομάρχα, για όσα αναφέρατε σε σχέση με τη 
διοικητική διαχείριση των προβλημάτων. 'Πολύ σωστά πράπετε 
που έχετε ένα διοικητικό κέντρο και στη Σητεία και στην Ιεράπετρα. 
Πιστεύω ότι αυτό ενισχύει την αποκέντρωση και την πρωτοβουλία 
στο νομό, είναι μια πολύ καλή πρωτοβουλία.
Πολύ ορθώς τονίζετε ότι πρέπει | να περιορίσουμε τις 
γραφειοκρατικές διαδικασίες και-1 για! τα έργα και για τη 
χρησιμοποίηση των πόρων. Πρέπει να συντμηθούν οι όποιες 
διαδικασίες.
Και πολύ σωστά, κύριε Νομάρχα 
πολίτη. Αυτός είναι και ο δικός

θέλετε τη διοίκηση κοντά στον 
μας στόχος: ο πολίτης να μην

αισθάνεται μακριά. Και θέλω να σρς συγχαρώ ότι εδώ, πράγματι, 
σε ένα πολύπλοκο περιβάλλον με ¡τα διάφορα κέντρα του νομού 
εφσρμόζετε αυτή την αρχή να είμαστε πιο Κοντά στους πολίτες.

Τέλος, αναφερθήκατε, κύριε Νομάρχα, σε ένα μακροπρόθεσμο -  
θα το έλεγα -  όραμα για την Κρήτη!, μιλώντας για τα Εκπαιδευτικά 
Ιδρύματα και διατυπώνοντας την επιθυμία σας να επεκτείνετε τις 
εκπαιδευτικές δραστηριότητες εδώ στην περιοχή.
Η Κρήτη μπορεί και πρέπει να γίνει και είναι σε ορισμένο βαθμό 
ένα εκπαιδευτικό κέντρο: για όλη την περιοχή, τη Ν,Α. Μεσόγειο. 
Κάποιοι, ίσως, απορήσουν τι θα πει «είναι εκπαιδευτικό κέντρο». 
Θυμίζω, βέβαια, το πιο γνωστοί παράδειγμα του Ινστιτούτου 
Τεχνολογίας και Έρευνας (ΙΤΕ) που εδρεύει στο Ηράκλειο αλλά 
θέλω να θυμίσω και ένα άλλο παράδειγμα που δεν είναι τόσο 
γνωστό. Είναι το παράδειγμα τοι) Ινστιτούτου για Αγροτικά και 
Αγρονομικά θέματα που υπάρχει;σ[τα Χανιά, το Μ.Α.Ι.Χ., που είναι 
ένα κέντρο ευρωπαϊκής εμβέλειας και το οποίο επισκέπτονται από 
όλες τις χώρες. Το κέντρο ί αυτό διαθέτει εκπαιδευτικά 
προγράμματα που αφορούν άμεσα τις Βαλκανικές χώρες.
Έχουμε λοιπόν κάνει βήματα και ρ1 αυτή την κατεύθυνση και θα
συνεχίσου με. Γιατί εμείς δεν βλέπουμε 
κέντρο τουριστικό ή γεωργικό, αλ|ά  την

μονάχα την Κρήτη ως 
βλέπουμε και ως κέντρο

για όλη την περιοχή της Ν.Α. Μεσογείου. Θεωρούμε οτι το νησί 
σας έχει τις δυνατότητες να παίξει το ¡ρόλο αυτό, που συμβάλλει 
στην εν γένει ενίσχυση του ρόλου της Ελλάδας.



Η Ελλάδα είναι ήδη πόλος στα 
περισσότερο στην προσπάθεια 
παρουσία, να είναι η ισχυρή Ελλάδα

Βαλκάνια και θα ενιοχυθεί ακόμη 
μας που κάνουμε να έχει ρόλο,

Σας ευχαριστώ».

Δεύτερος σταθμός της περιοδείας του Πρωθυπουργού στο 
Νομό Λασιθίου η Ιεράπετρα Ο Πρωθυπουργός μιλώντας σε 
ανοικτή συγκέντρωσή μπροστά από το Δημαρχείο της 
πόλης, είπε τα εξής: Μ j

«Κύριε Δήμαρχε, σάς ευχαριστώ πολύ για την προσφώνηση, για 
την υποδοχή και ευχαριστώ όλους έσάς για την παρουσία σας και 
για τη θερμή υποδοχή. ;; |
Βρίσκομαι με ιδιαίτερη χαρά στην Ιεράπετρα. Έχω ξανάρθει, κύριε 
Δήμαρχε, αρκετές φορές. Έχω μά^στα μείνει μια ολόκληρη νύκτα 
και ένα πρωί, έχω κάνει μπάνιο εδω. Μην έχετε, λοιπόν, πικρία για 
τη βραχύτητα, της παραμονής μου στην πόλη σας, γιατί μου 
δημιουργείτε άγχος ότι θα πρέπει να κοιτάζω το χρονόμετρο, πόσο 
μένω πού, για να μη δημιουργηθεί καμία διαφορά.
Εγώ συμπαθώ όλες τις πόλεις και όλες τις περιοχές της Κρήτης και 
όλες τις πόλεις και τις περιοχές εδώ στο Λασίθι. Πιστεύω άτι το 
Λασίθι έχει μια ιδιαιτερότητα που είναι πολύ θετική. Έχει τέσσερις 
ανεπτυγμένες πόλεις,Μ τέσσεριςΊ δραστήριους Δήμους (Άγιος 
Νικόλαος, Ιεράπετρα, Νεάπολη, Σρτεία), έχει τέσσερα κέντρα και 
αυτό βοηθά την ανάπτυξη. Αυ^ό, λοιπόν, θα πρέπει να τα 
ενισχύσουμε και να μην κάνουμε διαφορές με καμιά από αυτές τις 
πόλεις και να μην έχουμε καμιά διαμάχη. Πιστεύω ότι θα σας βρω 
σύμφωνο σε αυτά.

Κύριε Δήμαρχε, είπατε 
άτην προσπάθεια για

ότι θα θέλάτε να είμαι συμμαχητής με σας 
την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Θέλω να σας 

τονίσω ότι είμαι συμμαχητής με σας και το ότι είμαι συμμαχητής 
φαίνεται από την πράξη και το τι έχουμε κάνει.
Το τι έχουμε κάνει -  όπως γνωρίζετε -  είναι το πρόγραμμα «I. 
Καποδίστριας», του οποίου τμήμα ,και εφαρμογή υπάρχει εδώ ατο 
Δήμο σας. Η Ιεράπετρα είναι ένας Καποδιστριακός Δήμος. Χάρη 
στο συγκεκριμένα πρόγραμμα, η] μεταχείριση που επιφυλάσσεται 
πλέον στην Τοπική Αυτοδιοίκησή σε όλη τη χώρα είναι τελείως 
διαφορετική απ’ ό,τι στο παρελθόν. .
Ενδεικτικά σας αναφέρω ότι τα προηγούμενα πέντε χρόνια η 
χρηματοδότηση του Δήμου Ιεράττετρας ήταν 646 εκατ. δρχ. Τον



πρώτο κιόλας χρόνο εφαρμογής ·τοι! προγράμματος, οι πιστώσεις 
που πραβλέφθηκαν για το Δήμο, για την πραγματοποίηση των 
έργων, στο πλαίσιο του Ε .Π .ΤΑ , είναι 960 εκατ. δρχ. Συνεπώς, 
από τον πρώτο κιόλας χρόνο έχουμε μια θεαματική αύξηση σε 
σχέση με τη συνολική χρηματοδότηση των τεσσάρων 
προηγουμένων ετών. \

Με βάση το πρόγραμμα Περιφερειακής Ανάπτυξης της Κρήτης 
έχουν γίνει μια σειρά από έργα εδώ στην Ιεράπετρα. Θα τα 
αναφέρω κύριε Δήμαρχέ, αν και ο κατάλογος είναι μακροσκελής, 
για να δούμε ότι πράγματι είμαι συμμαχητής μαζί σας και με την 
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Έχουν γίνει έργα:
• Στο Λιμάνι της Ιεράπετρας |
• Ολοκληρώθηκε η αποχέτευση στην πόλη της Ιεράπετρας
• Εκτελείται ο Βιολογικός Καθαρισμός Ιεράπετρας (πρόκεπαι για 

έργο που ξεπερνά το 1 δις δρχ.):
• Προχωρεί η ύδρευση και ο· Βιολογικός Καθαρισμός της 

Καλαμαύκας και του Καβουσίου ·
• Προχωρεί η ανάδειξη; του ιστορικού κέντρου της Ιεράπετρας
• Υπάρχει Εργαστήριο Ελέγχου Φυτσφαρμάκων το οποίο

βρίσκεται σε εξέλιξη;\ I
• Κατασκευάζονται κτιριακές εγκαταστάσεις α'βάθμιας Και β'

βάθμιας εκπαίδευσης |
• Δημιαυργούνται αναπλάσεις οικισμών
•  Εκτελείται το Διάφραγμα στη Μαλαύρα, για τον εμπλουτισμό εν 

μέρει ταυ Φράγματος των Μπραμιανών, στο οποίο 
αναφερθήκατε κύριε Δήμαρχε: Τα έργο αυτό βρίσκεται στο 
στάδιο της εκτέλεσης και θέλωΥσ σας διαβεβαιώσω ότι τα έργα 
που αναφέρατε για; το Φράγμα των Μπραμιανών θα είναι μέρος 
του Γ  Κ.Π.Σ. Θέλουμε εδώ να υπάρχει η απαραίτητη ύδρευση

• για να βοηθήσουμε την αγροτική παραγωγή εδώ στο Νομό.

Έρχομαι τώρα στο θέμα του αεροδρομίου τα οποίο θίξατε. Θα μου 
επιτρέψετε κύριε Δήμαρχε να διαφωνήσω στο εξής, γιατί 
αισθάνεστε ότι κάποιες αόρατες δυνάμεις παρακωλύουν το 
αεροδρόμιο: δεν είναι; καθόλου έτσι. Εκείνο που θέλουμε είναι να 
γίνει σοβαρή δουλειά, που να ξεκαθαρίζει όλες τις προϋποθέσεις 
για τη λειτουργία του αεροδρομίου. Γιατί ένα αεροδρόμιο δεν είναι 
μονάχα μια απόφαση, μπαίνει? μια μπουλντόζα και γίνεται το 
αεροδρόμιο. Ένα αεροδρόμιο είναι ένα πολύ σύνθετο έργο, ένα 
έργο που χρειάζεται πολλές μελέτες σε πολλαπλές κατευθύνσεις. 
Π αυτό και το Υπουργείο Μεταφορών έχει αναλάβει να εκδώσει το



σχετικό Προεδρικό Διάταγμα, έχει ίυττογρρψει σύμβαση με το 
Οικονομικό Πανεπιστήμιό^ έχει θέσε| ημερομηνία στο Οικονομικό 
Πανεπιστήμιο για να παραδώσει τη μελέτη για το ποιες θα είναι οι 
προδιαγραφές αυτού του: αεροδρομίου και να γίνει το αεροδρόμιο. 
Το αεροδρόμιο θα γίνει, γιατί και εμείς πιστεύουμε ότι χρειάζεται να 
υπάρχει στην περιοχή αυτή η δυνρτότητα. Αλλά θα γίνει όταν 
ξεκαθαρίσουμε όλα τα θέματα και τα ρυθμίσουμε με τέτοιο τρόπο, 
για να μην έχουμε αρνητικές συνέπειες. Δηλαδή να αρχίσει να 
γίνεται ένα έργο το οποίο στη συνέχεια δεν πραγματοποιείται και 
έτσι υπάρχει απογοήτευση, υπάρχουν ερωτήματα γιατί και πώς. 
Νομίζω ότι θα πρέπει να ξεπεράσομμε αυτό το παραδοσιακό ότι 
βάζουμε μπροστά ένα έργο και όπως έρχονται τα πράγματα και 
λίγο ακόμα και λίγο ακόμα και κάποτε θα τελειώσει. Όχι, πρέπει να 
υπάρχει ένας συνολικός προγραμματισμός και μια συνολική εικόνα 
από την αρχή για να δούμε πώς θα γίνει, πώς θα πραγματοποιηθεί 
και να υπάρχει ένα χρονοδιάγραμμά. Λοιπόν, θα πρέπει σ' αυτό να 
αφιερώσουμε τις δυνάμεις μας και [να μη φοβόμαστε ότι κάποιοι 
άλλοι προσπαθούν να εμποδίσουν το έργο. Κανείς δεν προσπαθεί 
να το εμποδίσει. Αν υπάρχει κάποιας εχθρός, είμαστε εμείς οι ίδιοι 
που δεν δίνουμε την προσοχή ίσως που πρέπει. Εμείς, όμως, 
είμαστε αποφασισμένοι να δώσουμε την προσοχή που πρέπει.

Όσον αφορά τα θέμα του Τ.Ε.Ι. και της Εκπαίδευσης: λίγο πριν 
ήμουν στον Άγιο Νικόλαο. Όσα είπατε εσείς για την Ιεράπετρα, μου 
είπε και ο Δήμαρχος Αγίου Νικολάου. Και επειδή θα πάω στη 
Σητεία, είμαι βέβαιος, ότι:; και ο Δήμαρχος της Σητείας θα μου πει το 
ίδιο πράγμα. Γι αυτό και εγώ είπα και στον Αγιο Νικόλαο και σας το 
επαναλαμβάνω και εδώ, δεν πρέπει να κάνουμε Εκπαιδευτικά 
Ιδρύματα που να εξετάζονται μονάχα υπό; το πρίσμα της σημασίας 
παυ έχουν για την προβολή της πόλης. Να μας ενδιαφέρει και το 
Ίδρυμα, να μας ενδιαφέρει πού θ:α πάνε τα παιδιά, να ενταχθεί 
μέσα στην εκπαιδευτική κοινότητα ¡και να υπάρχει και ηρεμία γύρω 
από το Εκπαιδευτικό Ιδρυμα. Γρατί και σε άλλες πόλεις της 
Ελλάδας υπήρχαν διαμάχες γύρω από αυτό το θέμα και δεν 
ωφέλησαν.

Εμείς έχουμε πει -  και θέλω να τσ  θυμίσω στους παρόντες -  ότι η 
Κρήτη θα είναι ένα εκπαιδευτικό κέντρο ολόκληρης της περιοχής. 
Τα Πανεπιστήμια και τα Ερευνητικά Κέντρα της Κρήτης θα είναι 
πρώτης προτεραιότητας για μας, για την: ανάπτυξη της Κρήτης και 
αναδεικνύουν την Κρήτη. Σ’ αυτή την πορεία θα συνεχίσουμε.
Θέλω ακόμη να σας; υπενθυμίσω ότι πέρα από το Ι.Τ.Ε. που 
εδρεύει στο Ηράκλειο,: υπάρχει και το Μ.Α.Ι.Χ. που εδρεύει στα



στον Άγιο Νικόλαο). Υπάρχει 
j-f και άλλο ερευνητικό κέντρο

Χανιά (βλέπε ομιλία Πρωθυπουργού 
λοιπόν -  συνέχισε ο Πρωθυπουργός 
και θα γίνουν και άλλα. Ζωή ναι χούμε, η ¡οικονομία να πηγαίνει 
καλά, συνέπεια να έχουμε και όπως προωθούμε την ανάπτυξη 
όλης της Κρήτης, έτσι θα προωθήσουμε και την ανάπτυξη της 
έρευνας και της εκπαίδευσης στην Κρήτη.

Φίλες και φίλοι, ο στόχος: μας είναι η ανάπτυξη της περιοχής.
Ο στόχος μας είναι να είναι ένα κέντρο στη Ν Α  Μεσόγειο. "
Ο στόχος μας είναι να υπάρχει αυξανόμενη ευημερία. Είναι πολύ 
ενδεικτικό ότι αν δούμε τους ρυθμούς ανάπτυξης, αν δούμε το 
επίπεδο ευημερίας, θα διαπιστώσουμε ότι έχει αυξηθεί το επίπεδο, 
ότι το επίπεδο και τής ανάπτυξης και της ευημερίας στην Κρήτη

δούμε επομένως ότι ηξεπερνά το μέσο όρο της Ελλάδας. Θα 
Κρήτη βρίσκεται στην πρώτη γραμμή.

Βέβαια, υπάρχουν προβλήματα. Βέβαια, ο βορράς και ο νότος δεν 
έχουν αναπτυχθεί ισόρροπα. Βέβαιά, υπάρχει μια ενόοχώρα που 
υστερεί. Αλλά όλα αυτά είναι θέματα που μας είναι γνωστά και 
προσπαθούμε να τα αντιμετωπίσουμε. Θα τα αντιμετωπίσουμε με 
τη δική σας βοήθεια, με τη δική σας συμπαράσταση, με τη δική 
σας προσπάθεια. | |

Όπως καταφέραμε να μειώσουμε| θεαματικά τον πληθωρισμό, 
όπως καταφέραμε να έχουμε σταθέρή οικονομία με τις θυσίες του 
ελληνικού λαού, όπως έχουμε σημαντικά αποτελέσματα σε σχέση 
με το διεθνή ρόλο της χώρας και την οικονομική σταθερότητα με 
βάση τις προσπάθειες του ελληνικού λαού, έτσι και στην Κρήτη θα 
προχωρήσουμε με βάση και τη δική σας συμβολή.

I .ΓάφειΕδώ στην ίεράπετρα: έχετε καταφέρει να έχετε μια σημαντική 
αγροτική παραγωγή, έχετε καταφέρει να έχετε μία παραγωγή με τα 
πρώιμα που παίζει ρόλο στην εξαγωγική προσπάθεια της χώρας. 
Αυτό δείχνει το δρόμο. | |
Αν προσέξουμε και την ποιότητά,· αν προσέξουμε και την καλή 
οργάνωση, αν προσέξουμε να έχουμε σωστή παρουσία με τα 
προϊόντα μας και τις υπηρεσίες !μας, πότε θα κάνουμε ακόμη 
μεγαλύτερα βήματα. : ·π

Είμαι αισιόδοξος. Είμαι αισιόδοξος γιατί έχουμε καταφέρει πολλά. 
Πιστεύω πως με σταθερότητα, ^συνέπεια και προοπτική για το 
μέλλον θα αλλάξουμε προς το καλύτερο ολόκληρη την πορεία που
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ακολουθήσαμε μέχρι τώ ρα.. Θα έχουμε
ευημερία. “  | ί ΐ
Μαζί, λοιπόν, στον 21° αιώνα μεπροσπάθεια, αλλά με βεβαιότητα
για την επιτυχία.^
Ευχαριστώ πολύ».
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